

DOI: 10.18572/2072-4438-2019-3-10-12

Суицидальное поведение несовершеннолетних осужденных в условиях воспитательной колонии: мотивы, предпосылки возникновения

*Лобачева Людмила Петровна,
старший научный сотрудник отдела изучения проблем управления и реформирования УИС
центра изучения проблем управления и организации исполнения наказаний в УИС
Научно-исследовательского института Федеральной службы исполнения наказаний России*

*e-mail: pirania74@mail.ru
ORCID: 0000-0002-9042-5170*

В статье рассматривается проявление суицидальной активности у подростков в условиях изоляции в виде лишения свободы, дана характеристика их психофизиологических особенностей. Описаны предпосылки возникновения суицидального поведения и мотивы, лежащие в их основе.

***Ключевые слова:** суицид несовершеннолетних, феномен самоубийства, деструктивные процессы, факторы суицидального риска, уголовно-исполнительная система, профилактика.*

Suicidal Behavior of Minor Convicts in the Conditions of a Juvenile Correctional Facility: Motives, Prerequisites for Origination

*Lobacheva Lyudmila P.
Senior Research Scientist of the Division for Study of Penal System Management and Reformation
of the Center for Study of Management and Arrangement of Sentence Execution in the Penal System
of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia*

The article deals with the manifestation of suicidal activity in adolescents in isolation in the form of imprisonment, the characteristic of their psychophysiological features. The prerequisites for the emergence of suicidal behavior and the motives underlying them are described.

***Keywords:** suicide of minors, the phenomenon of suicide, destructive processes, suicide risk factors, the penal system, prevention.*